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PROSINEC ČÍSLO 3

Vážení spoluobčané,
Zastupitelstvo obce Zaječí Vám přeje 

příjemné prožití svátků vánočních, do roku 2008 
hodně zdraví, štěstí, spokojenosti a mnoho osobních 

i pracovních úspěchů. 
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Hlasy z radnice

Investiční akce
Výdaje naší obce v roce 2007

Dokončení ul. Sadařské
      V roce 2006 obdržela naše obec 

na tuto akci dotaci ze státního rozpoč-
tu ve výši 6 122 000 Kč.  Z vlastních 
zdrojů obce bylo v loňském roce pro-
investováno 3 451 000 Kč, v letošním 
roce 142 800 Kč.  V této lokalitě je až 
25 stavebních parcel jak obecních, 
tak soukromých, obecní parcely jsou 
již všechny přiděleny zájemcům.

Rekonstrukce školního hřiště
Z resortu Ministerstva fi nancí ob-

držela  naše obec koncem měsíce říj-
na dotaci ve výši 1 500 000 Kč na akci  
„Rekonstrukce sportovně – kultur-
ního areálu“.  Z vlastních prostředků 
musí obec doložit minimálně 188 000 
Kč. V areálu u základní školy je navr-
ženo víceúčelové sportoviště a dětský 
koutek.  Víceúčelové hřiště bude mít 
rozměry 43 x 23 m (volejbal, tenis, 
malá kopaná). Dětský koutek bude 

obsahovat dětské pískoviště o rozmě-
rech 3x3 m s krytem, pevně zabudo-
vanou vahadlovou houpačku, pode-
stu se skluzavkou a 2 ks parkových 
laviček s opěrou. Rekonstrukce hřiště 
je pouze první etapou rekonstruk-
ce celého sportovního areálu, který 
bude sloužit  žákům škol, sportovním 
oddílům a dalším zájemcům. 

Výstavba hřbitovní zdi 
Firma Miroslav Pospíšil na zákla-

dě výběrového řízení získala zakázku 
na „Výstavbu hřbitovní zdi“.  Sta-
vební a projekční práce stály celkem 
460 709,50 Kč.

Sběrné středisko odpadů Zaječí 
(Sběrný dvůr)

Naše obec je jednou z 18 obcí, kte-
ré jsou členem dobrovolného svazku 
obcí Čistý jihovýchod. Deset obcí ze 
svazku (mezi nimi je i naše obec), 
žádá dotace z Operačního programu 

ŽP na sběrné středisko odpadů, v 
naší obci bude sběrný dvůr umístěn v 
areálu Prozapa. V letošním roce obec 
uhradila 20 900,- Kč za zpracová-
ní geometrického plánu, 23 800,- za 
projektovou dokumentaci a 1 000,- 
Kč za územní rozhodnutí. Celkové 
náklady projektu by měly činit cca 
6 222 000,- Kč.  

Vodovod „Pod vodojemem“
V lokalitě „Pod Vodojemem“  byl 

zbudován vodovodní řad na zásobo-
vání vodou v celkové délce 112 m za  
cca 364 000 Kč včetně projektu a ko-
laudace.

Pokračování rozhlasu  a  veřej-
ného osvětlení ul. Vinařská

Z důvodu výstavby nových rodin-
ných domů na ulici Vinařská –   bylo 
prodlouženo vedení veřejného osvět-
lení – 12 131 Kč a místního rozhlasu 
– 10 743 Kč.

Neinvestiční akce
Opravy v MŠ  
V zimních měsících  roku pro-

běhla oprava topení v budově místní 
mateřské školy, obec zaplatila 38 062 
Kč,   oprava mokrého přízemí (vstup 
do sklepa) stála 48 655,53 Kč. Největší 
akcí tohoto roku byla oprava střechy. 
Obec na tuto akci obdržela z rozpočtu 
Jihomoravského kraje dotaci ve výši
300 000 Kč, z vlastních zdrojů obec uhra-
dila 254 965 Kč, stavební dozor na tuto 
akci stál obecní rozpočet 13 685 Kč. 

Oprava ZŠ po vichřici
Vichřice, která se naším územím 

prohnala dne 20.1.2007, poškodila 
plášť budovy základní školy. Oprava 
stála celkem 212 832,50 Kč. Jelikož 
je majetek obce řádně pojištěn,  obci 
byla vyplacena pojistná náhrada této 
události ve výši 191 549 Kč. 

Oprava chodníku na ulici Hlavní
Obec se rozhodla provést rekon-

strukci části  chodníku na ulici Hlav-
ní směrem k mateřské škole. Oprava  
stála celkem 329 700 Kč. 

Výměna oken v MK
V roce 2006 byla místní knihov-

na dovybavena novým nábytkem, v 

letošním roce byla provedena výmě-
na oken v hodnotě 33 441 Kč včetně 
žaluzií, rovněž bylo opraveno sociální 
zařízení. 

Oprava rozhlasu a veřejného 
osvětlení

Za opravu veřejného osvětlení 
obec vynaložila k 31.10. - 12 328,- 
Kč a za opravu místního rozhlasu ke 
stejnému datu 10 197,- Kč.  Nákla-
dy na elektrickou energii veřejného 
osvětlení v obci činí cca 112 000,- Kč 
za rok. 

Příspěvky
Příspěvek na opravu varhan v 

místním kostele 
V září 2007 proběhla ve farním 

kostele svatého Jana Křtitele oprava 
varhan za cca 145 000 Kč.  Obec Za-
ječí poskytla příspěvek na tuto opra-
vu ve výši 50.000 Kč, dále se fi nančně 
spolupodílel  Farní úřad  a o dotaci 
byl požádán Krajský úřad Jihomorav-
ského kraje. 

Příspěvek narozeným dětem 
Zastupitelstvo obce odsouhlasilo 

příspěvek ve výši 2 000 Kč pro novo-
rozené děti. Tento příspěvek je pře-
dán rodičům při příležitosti „Vítání 
občánků“ Do 31.10. bylo takto obda-
rováno celkem 11 dětí. 

Dotace na provoz  škol
 - Základní škola Zaječí 957 600   Kč
-  Mateřská škola Zaječí  622 000  Kč

Dále byly vyplaceny příspěvky 
těmto organizacím 
- ZO ČSV, o.s. Velké Pavlovice – 
 3 000 Kč  na zakoupení přístroje 
 na aerosolování
- MS Zaječí – Nové Mlýny – 2 000 Kč
 na střelecké závody
- TJ Sokol Zaječí – 81 000 Kč příspě-
 vek na provoz
- TJ Sokol Zaječí -    2 000 Kč příspě-
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 vek na pohárový turnaj žáků
- YMCA Brno, klub Rakvice – 1 500
 Kč příspěvek na činnost tábora pro
 15 dětí z naší obce
- Zaječská chasa – 5 000 Kč příspě-
 vek na hody 2007
- MRS – MO Rakvice – 2 000 Kč na
 dětské rybářské závody
- ČZS  ZO Zaječí – 5 000 Kč na vý-
 stavu vín 2007
- Lýdie Zájedová – 2 000 Kč na dět-
 ský karneval
- Lýdie Zájedová -  1 000 Kč na „Za-
 ječskou dýni“  
- Charita Břeclav – 2 500 Kč

Ostatní
V červnu 2007 byla splacena po-

slední část úvěru na plyn, obec již 
nemá žádné zastavené nemovitosti  
a  splácí již jen jeden úvěr od České 
spořitelny – na traktor.  K 31.12.2007 
již zbývá splatit pouze 359 000 Kč.

Odpady
Náklady naší obce na odpady, porovnání roku 2006 a 2007 (r. 2007 pouze k 31.10.2007)

Náklady 2006
Uložení TKO 310 398,00 Kč
Svoz TKO 300 868,80 Kč
Odvoz kontejnerů 79 634,40 Kč
Nebezpečný odpad 27 697,40 Kč
Separovaný odpad 74 814,50 Kč
Celkem 793 413,10 Kč

Příjem 2006  - poplatky od občanů…….          496 030,00 Kč

Náklady 2007 (údaje k 31. 10. 207
Uložení TKO 370 737,30 Kč
Svoz TKO 302 343,40 Kč
Odvoz kontejnerů 148 216,30 Kč
Nebezpečný odpad 22 617,10 Kč
Separovaný odpad 66 837,30 Kč
Celkem 910 751,40

Příjem 2007 – poplatky od občanů ………       560 985,- Kč
Zpracovala: Iveta Schwarzová

Stále máme co zlepšovat
Když jsme připravovali volební 

program KSČM  pro období 2006-
2010, velmi jsme ocenili předchozí 
zastupitele od roku 1945,  kteří pře-
budovali Zaječí od vesnické zao-
stalosti k téměř městské úrovni. Jde 
zejména o místní školství a úplnou 
infrastrukturu. 

Současně jsme si vědomi, že k úpl-
né spokojenosti ještě mnohé chybí. Ze-
jména v oblasti společenského života a 
životního prostředí máme stále co zlep-
šovat. Začít bychom měli zlepšováním 
životního prostředí v obci, ale také me-
zilidských vztahů. Mohlo by tomu po-
moci vybudování několika míst v obci, 
oáz, která by poskytovala pohodu, od-
počinek. Tato místa by měla být v obci 
rozmístněna tak, aby sloužila všem ob-

čanům. Začít bychom měli od obecního 
úřadu. Toto místo bychom mohli ozdo-
bit kašnou s vodotryskem, máme zde 
dva zdroje vody. Sem postupně přichází 
všichni občané, návštěvy z vyšších úřa-
dů, či z okolních obcí. Ať mají všichni 
na toto místo případně naši obec pěkné 
vzpomínky. Takováto místa by měla být 
vybavena lavičkami na posezení.

V příštím roce nás čeká další rekon-
strukce chodníků a také vybudování 
spojovacího chodníku mezi ulicemi 
Školní a nově budovanou ulicí Sadař-
ská, vše v hodnotě 1,5 mil. Kč. Dále 
začneme budovat odpadový dvůr na 
tříděný domovní odpad z převážně zís-
kaných státních dotací. Chtěli bychom 
pokračovat v rekonstrukci školního 
hřiště i se sociálním zázemím, pokud 

získáme ovšem státní dotace, letos jsme 
na toto zařízení proinvestovali více jak 
1,5 mil. Kč. Do závěrečné fáze se dostá-
vá příprava na vybudování čističky od-
padních vod s rekonstrukcí kanalizační 
sítě. Tuto fi nančně nejnáročnější akci v 
dějinách obce Zaječí v hodnotě asi 80 
mil. Kč bychom chtěli začít do roku 
2010. Záleží opět na rychlosti získání 
fi nančních dotací. 

Stavebních prací čeká naši obec 
v příštím roce mnohem více, ale tím 
vás vážení občané nechci v předvá-
nočním období příliš zatěžovat.  

Přeji Vám hezké prožití vánočních 
svátků, plné klidu a hojnosti i při tom 
neustálém zdražování, dále pevné 
zdraví a plno elánu v roce příštím.  

Bohumil Novák, místostarosta obce

Neoznačení budov číslem popisným
Vážení občané,
Česká pošta, odštěpný závod Jižní Morava nám  písemně oznámila, že 

se doručovatelé pošty (především zásilková služba aj.)  potýkají s problémy, 
které spočívají v neoznačení domů čísly popisnými. Řádné označení domů 
je jednou z podmínek pro kvalitní doručování zásilek občanům. Tímto by-
chom chtěli vyzvat majitele objektů ke splnění povinnosti označit svou ne-
movitost číslem popisným.

Děkujeme za pochopení.             
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Vydávání výpisů z registrů Informačních 
systémů veřejné správy

Okresní hospodářská komora, nám. T.G.Masaryka č. 10 oznamuje obča-
nům, že je oprávněna vydávat právnickým nebo fyzickým osobám výpisy z 

obchodního a živnostenského rejstříku a katastru nemovitostí. 
Provozní doba pro vydávání je :

Po-Pá 8.00-11.00 hod a 12.00-14.00 hod. 
Bližší informace získáte na adrese:

Okresní hospodářská komora, nám. T.G.Masaryka 10, 690 02  Břeclav
Tel./fax: 579 326 116, 519 374 126

www.ohkbreclav.cz; breclav@cvpp.cz

Pozvánka

SPOZ spolu se ZŠ zvou všechny 
spoluobčany na již tradiční

 předvánoční posezení, 
které se uskuteční

v pátek 7.12.20047 v 17.00 hod. 
v tělocvičně školy.

Se svými programy zde vystoupí žáci 
školy, členky pěveckého sboru 

a sourozenci Ševelovi 
s ukázkou společenských tanců.

Usnesení č. 04/07
z mimořádného veřejného zasedání ZO,  které se konalo

 dne 26.7. 2007 v 18.00 hod. na OÚ Zaječí
1. Zapisovatelkou zasedání byla 
ustanovena paní  Vladimíra Malin-
ková. 
Vedle stálých ověřovatelů byla  třetím 
ověřovatelem  zvolena paní Jana Ko-
krdová.
Program jednání byl  schválen.
Zápis z posledního jednání byl  schvá-
len bez připomínek. 

2. ZO schválilo vstup do Dobrovol-
ného svazku obcí ČISTÝ JIHOVÝ-
CHOD
• ZO schválilo smlouvu o založení 
Dobrovolného svazku obcí ČISTÝ JI-

HOVÝCHOD
• ZO schválilo Stanovy Dobrovol-
ného svazu obcí ČISTÝ JIHOVÝ-
CHOD
• ZO pověřilo starostku Janu Hasi-
líkovou k zastupování obce v tomto 
svazku
• ZO bere na vědomí výši vstupní-
ho příspěvku do DSO ve výši 3 000 Kč 
a výši poplatku 2 Kč na občana a rok 

3. ZO schválilo převod spoluvlast-
nického podílu od sl. Jitky Strako-
vé na Ing. Jaroslava Osičku (p.č. 
1580/1)

• ZO schválilo uzavřít smlouvu o 
bezúročné půjčce s manželi Latýno-
vými ve výši 
100 tis. Kč. 
• ZO schválilo rozpočtové opatření 
č. 4
• ZO schválilo zveřejnit záměr 
směny pozemků 

Usnesení bylo přečteno a schváleno 
11 přítomnými zastupiteli.

V Zaječí dne 27.7.2007
Zapisovatel: Malinková Vladimíra

Ověřovatelé: Hasilíková Jana
Novák Bohumil, Kokrdová Jana

Usnesení č. 05/07
z veřejného zasedání ZO, které se konalo dne 25.9.2007

v 18.00 hod. v zasedací místnosti OÚ
1. Zapisovatelkou zasedání byla 
ustanovena Iveta Schwarzová. Ved-
le stálých ověřovatelů byl třetím ově-
řovatelem zvolen Ing. Petr Grmela. 
Program jednání byl schválen. Zápis 
z posledního jednání byl schválen 
bez připomínek. 

2.    ZO schválilo záměr prodat a 
podepsat kupní smlouvu na část 
pozemku p.č  3187/1 o výměře  cca 

200-250 m2 na ulici Vinařská  paní 
Janě Mácové, Starovičky č. 148 za 80 
Kč/m2.
• ZO schválilo záměr prodat a po-
depsat kupní smlouvu na část p.č. 
30187/1 o výměře cca 220  m2 na 
ulici Šakvická panu Lukáši Trnkovi, 
Praha 4, Postranní 7  za 80 Kč/m2. 
• ZO schválilo záměr prodat a po-
depsat kupní smlouvu na pozemek 
p.č. 5013/197 o vým. 2155 m2 panu 

Rostislavu Žďárskému, Zaječí, U 
Vily 463 za 100 Kč/m2 s tím, že musí 
být zachována přístupová cesta k 
pozemkům a vinicím. 
• ZO schválilo záměr prodat a po-
depsat kupní smlouvu na pozemek 
p.č. 5013/193 o vým. 1955 m2 fi rmě 
Vinařství Zaječí s.r.o. Zaječí, U Vily 
463 za 100 Kč/m2. 
• ZO odložilo žádost o prodej čás-
ti pozemků p.č. 2883/29, 2883/30 
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a 2883/35 o celkové vým. cca 1200 
m2 MS Zaječí-Nové Mlýny a vyzvalo 
toto sdružení o upřesnění požado-
vaných částí pozemků.  
• ZO odložilo schválení žádosti o 
zpevnění příjezdové komunikace k 
Vinařství u Kapličky p. Žďárského 
Rostislava, bytem  Zaječí, U Vily 463 
v délce  cca o 150 m, které si bude 
hradit na vlastní náklady, až do doby 
přesného vytýčení parcely.
• ZO odložilo žádost p. Vladisla-
vy Čermákové, Zaječí, Vinařská 48 
o výstavbu parkoviště na pozemku 
obce p.č. 4855/9 před domem čp. 
318 na ul. Nádražní až po provedení 
digitalizace v obci.
• ZO schválilo zařazení dílčí změ-
ny spočívající ve změně  pozemku 
p.č  3097/114 o vým. 1819 m2 na uli-
ci Vinařská na  stavební pozemek do 
Změny č. 3 ÚPN SÚ Zaječí. 
• ZO schválilo zveřejnit návrh 
záměru prodat část pozemku p.č. 
3187/1 o výměře cca 180 m2

• ZO odložilo zveřejnění návrhu 
záměru prodat pozemek p.č. 735/8 
o vým. 1346 m2  až do doby vybu-
dování inženýrských sítí v uvedené 
lokalitě.
• ZO schválilo  zveřejnit návrh zá-
měru  prodat pozemek p.č. 3186/55 
o vým. 193 m2 
• ZO neschválilo zveřejnit ná-
vrh záměru prodat pozemek p.č. 
3186/140 o vým. 967 m2 na ulici Vi-
nařská,  ZO schválilo dlouhodobý 
pronájem tohoto pozemku s před-
kupním právem s tím, že  pozemek 
musí zůstat volně přístupný.
• ZO schválilo  záměr prodat a po-
depsat kupní smlouvu na pozemek 
p.č. 1565/2 o výměře 524 m2 na ul. 
Sadařská manželům Vlčkovým, by-
tem Zaječí, Vinařská 78  za 100 Kč/ 
m2.
• ZO vzalo na vědomí, že  po-
zemek p.č. 1565/1 na ul. Sadařská 
nelze prodat z důvodu již dřívější  
schválené směny tohoto pozemku 
manželům Leblochovým. 
• ZO schválilo zveřejnit návrh zá-
měru prodat pozemek p.č. 4855/2 o 
výměře 909 m2 na ulici Školní.
• ZO odložilo zveřejnit návrh 
záměru prodat část pozemku p.č. 

4855/1 až po provedení digitalizace 
v obci.
• ZO schválilo vybudování vodo-
vodu a kanalizace v délce cca 100 m 
na ulici Vinařský kopec – před p.č. 
634/2 a 3186/26 v roce 2008. 
•  ZO schválilo žádost fi rmy 
AGRO 2000 o zařazení dílčí změny 
pozemků p.č. 5065/56 a 5065/57  do 
Změny č. 3 ÚPN SÚ Zaječí. 
• ZO schválilo zveřejnění návrhu 
záměru prodat pozemek p.č. 4855/17 
o vým. 128 m2. 

3. ZO schválilo směnit pozemek 
p.č. 5020/91 o výměře 14 873 m2.
• ZO schválilo směnu obecního 
pozemku p.č 5020/91 o výměře 14 
873 m2 za  pozemky ve vlastnictví 
fi rmy Prozapo, a.s p.č. 5080/3 o vý-
měře 703 m2 a p.č. 5080/6 o výměře 
709 m2 za účelem výstavby Sběrného 
střediska odpadů  Zaječí.  
• ZO schválilo návrh Smlouvy o 
směně výše uvedených pozemků. 
 • ZO schválilo, že Obec Zaječí 
uhradí zpracování  znaleckého po-
sudku  na všechny výše uvedené po-
zemky a daň z převodu nemovitostí.

4. ZO schválilo Rozpočtové opat-
ření č. 5
ZO pověřilo Radu obce Zaječí ke 
schválení rozpočtového opatření 
na přijetí a čerpání dotace z Minis-
terstva fi nancí ČR na rekonstrukci 
sportovně –kulturního areálu. Toto 
rozpočtové opatření bude předlože-
no na nejbližším jednání ZO.

5. ZO schválilo podání Žádosti 
o bezúplatný převod pozemků p.č. 
3187/27 o výměře 15m2 a 5039/22 o 
výměře 89 m2  od Úřadu pro zastu-
pování státu ve věcech majetkových.

6. ZO vzalo  na vědomí zprávu KV 
• ZO neschválilo poskytnutí pří-
spěvku ČD na výroční jízdu histo-
rických vlaků.

 ZO schválilo poskytnutí pří-
spěvku Obci Rakvice na pořízení 
nového požárního vozidla ve výši 
50 000,- Kč.
•- ZO vzalo na vědomí informa-
ce o stavu připravenosti akce Sběr-

ného střediska odpadů Zaječí.
• ZO vzali na vědomí informaci 
o rozeslání poptávky na zpracování 
PD a inž. činnosti na ČOV. 
• ZO souhlasí  se zařazením 
dílčí změny umístění čistírny od-
padních vod přímo v obci Zaječí do 
Změny č. 3 ÚPN SÚ Zaječí.  
• ZO schválilo v rámci Změny 
č. 3 ÚPN SÚ Zaječí provést opravu 
narovnání stávajícího stavu a změnit 
část parcely p.č. 3187/1 na komuni-
kaci z důvodu přístupu k domu č.p. 
274. 
•  ZO schválilo Sociální fond  
obce Zaječí  s platností od 1.1.2007. 
• ZO schválilo zrušení účtů u 
Volksbank CZ a převedení zůstatků 
na účet ČS,a.s.
• ZO neschválilo poskytnutí 
fi nančního příspěvku pro Správu a 
údržbu silnic JmK na opravu silnič-
ní příkopy směrem ke křižovatce na 
Nové Mlýny.
• ZO požaduje po majitelích 
sklepů na ulici „Nad sklepy“, aby 
zabezpečili svůj majetek proti pro-
padání. Obec Zaječí požádá SÚ Po-
divín o prošetření situace.
• ZO vzalo na vědomí petici ob-
čanů ohledně opravy komunikace. 
• ZO nesouhlasí s výstavbou 
fotovoltaického systému v katastru 
obce Zaječí.
Usnesení bylo přečteno a schváleno 
všemi 14  přítomnými členy ZO.  
V Zaječí dne 2.10.2007

Zapisovatel: Schwarzová Iveta
Ověřovatelé:    Hasilíková Jana

Novák Bohumil, Ing. Petr Grmela
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Pasování nových čtenářů
Ve středu 24.10.2007 proběh-

lo v MK Zaječí pasování žáků 1. 
a 2.ročníku základní školy na čtená-
ře. Slavnostní pasování uvedl rádce 
ATAKDÁLE (Martina Kutálková 
st.) a na rytíře - čtenáře knih - žáky 
pasovala královna (Martina Kutál-
ková ml.). Z rukou paní knihovnice 
účastníci obdrželi pamětní listy (viz 
snímky).

PaedDr. Krontorádová

Kaplička
Přípravné práce pro znovupostavení kapličky sv. Floriana na vrcholu kopce u ulice Vinařské pokročily natolik, že je 

reálná možnost stavbu provést v nastávajícím roce 2008. Plány jsou vypracovány (půdorys 2,8x2,1 m). 
Znovupostavená  kaplička bude zasvěcena třem patronům, a to sv. Floriánovi, ( patron hasičů), sv. Urbanovi a sv. 

Vavřincovi, (patroni vinařů). 

Všichni svatí
Svatý Florián (4.května)
Byl důstojníkem císařského voj-

ska v Horním Rakousku. Při proná-
sledování křesťanů byl odsouzen ke 
smrti utopením. Byl svržen z mostu 
s mlýnským kamenem na krku roku 
305. Ve středověku se stal ochráncem 
před velkou vodou i před suchem, 
před neúrodou a před nebezpečím 
ohně. Hlavní patron hasičů, též pa-

tron zedníků, kominíků, kovářů a 
všech, kdo pracují s ohněm. Flori-
án je v počeštěné podobě Květoslav 
nebo Květoš.

Svatý Urban (25.května) 
Narodil se ve druhém století v 

Římě. V letech 222-230 byl sedm-
náctým papežem. Za vlády císaře 
Alexandra Severa, při pronásledová-

ní křesťanů byl zbit olověnou holí a 
25.května roku 230 sťat.  

Hlavní patron vinařů – chrání vi-
nice před zkázou, chorobami, škůdci, 
živly a zloději. 

• Na Urbana pěkný teplý den, 
bude suchý červenec i srpen, vin-
ná réva nedbá toho, bude míti vína 
mnoho

• Svítí-li slunce o svatém Urba-
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Dejme přednost 
odpočinkovým zónám

ně, bude úroda hlavně na víně
• Prší-li na svatého Urbana, zna-

mená újmu vína
• Má-li slunce na Urbana krásný 

jas, dobré víno  bude, praví starý hlas, 
jestli deštěm kropí, révě nese škodu, 
vína není, vinař píti musí vodu

Svatý Vavřinec (10.srpna)

Vavřinec jáhem, mučedník na-
rozen kolem roku 230 ve Španělsku, 
zemřel 10.srpna 258 v Římě. 

Patron knihovníků, kuchařů, hos-
tinských, cukrářů, hasičů a vinohrad-
níků. Přišel ze Španělska do Říma a 
stal se arcijáhnem  papeže Sixta II. 

Císař Valerián vznesl nárok na cír-

kevní majetek. Vavřinec během tří 
dnů rozdal církevní majetek nuzákům. 
Potom předvedl tyto lidi před císaře s 
tím, že toto jsou pravé poklady církve. 
Vavřinec byl zatčen a odsouzen k smrti. 
Po krutém mučení byl upálen na roš-
tu.

Za místní vinaře Zdeněk Křivánek 

Četli jsme v Radničních listech o 
odpočinkových zónách. V článku o 
znovupostavení kapličky o nich píše 
Zdeněk Křivánek. Je potěšitelné, že 
není sám. Také zastupitelé zvoleni za 
KSČM je mají ve svém volebním pro-
gramu. 

Autor článku se obrací k občanům 
s informací o zaniklé kapličce. Jsem již 
jedním z mála žijících pamětníků na 
poměry v Zaječí po roce 1945.  Navíc 
mě rodina a škola již v útlém věku vště-
povala úctu k památkám, které nám 
zanechali naši předkové. 

Po příchodu do Zaječí jsem obdi-
voval architekturu kostela pnoucího se 
nad obcí. V rozhovoru s tehdejším fa-
rářem jsem se dověděl o jeho počátcích 
z konce patnáctého století a pozdější 
přestavbě z počátku dvacátého století. 
Těšil jsem se pozdní gotikou a secesí. 

Barokní sochu uprostřed obce ne-
lze přehlédnout. Avšak na radu teh-
dejšího ředitele školy Josefa Buchty 

jsem nalezl na samém konci hřbitova 
ještě krásnější sochu. V šedesátých 
letech volaly obě barokní sochy po 
renovaci. Problémem byly peníze. Za 
podpory JZD jsem mohl přivézt ka-
menosochaře z Mikulova. 

Ve vzpomínaném rozhovoru s teh-
dejším farářem o památkách v obci, 
jsem vyrozuměl, že kaplička umělec-
kou ani historickou hodnotu neměla. 
Asi v roce 1946 jsem vyslechl vyprá-
vění prvorepublikového starosty Za-
ječí pana Gressla, že kapličku postavil 
v roce 1912 na svém pozemku místní 
hasič k poctě patrona hasičů.  

Čeští hasiči po roce 1945 to asi 
nevěděli a kapličku do své péče ne-
přijali. Podobně se chovaly obec i cír-
kev. Opuštěná kaplička chátrala, až 
se časem rozpadla. Než se tak stalo, 
pořádala škola koncem šedesátých let 
výtvarné sympozium s cílem zachy-
tit alespoň na papíře vybrané objekty 
v obci. Byla vybrána i kaplička. Při 

jejím ztvárnění jsem byl přítomen. 
Mohu ji stručně popsat. 

Kaplička byla oválného tvaru, v 
délce asi 300 cm, šířce 200 cm a výšce 
230 cm. Byla pokryta nízkou vazbou s 
pálenou taškou. V horní části byla níz-
ká okna obdélníkového tvaru. V čelní 
stěně se nacházely jen nízké vstupní 
dveře. Při vstupování jsme sklonili 
hlavu. Uvnitř byla cihlová podlaha a 
plochý strop s padající omítkou. Spo-
lečně jsme konstatovali zanedbaný 
stav a všeobecný nezájem jej řešit. 

Lze se proto domnívat, že není 
vhodné vnucovat současným obča-
nům něco, co nepřijali jejich předko-
vé. Jsou-li v obci jedinci, kteří touží 
po kapličce, najdou ji u lesíka nad 
vinařským areálem. 

Budovatelskou iniciativu zaměř-
me společně k výstavbě odpočinko-
vých zón k potěšení, relaxaci a rados-
ti našich občanů a kráse obce. 

Dr. Jaromír Harmáček

Svatba u kapličky
Dovolujeme si vám oznámit, že 

dne 22.9.2007 hodláme vstoupit do 
stavu manželského......

Tím začíná mé povídání, když 
nám neteř Inka Krčková a Jirka Vlček 
předali svatební oznámení a pozvání 
k účasti na oslavě jejich svatebního 
dne na „Vinařství u kapličky“. 

Co představuje pojem „Vinařství 
u kapličky“ si člověk uvědomí až na 
místě samém. 

Na nádvoří vinařství se uskutečnil 
svatební obřad. Slavnostního projevu 
se ujala paní starostka Jana Hasilíko-
vá. Její profesionální přednes střídaly 
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romantické písně v dojemném podá-
ní Sabiny a Dominika Robošových, 
jež se nesly celým nádvořím „Vinař-
ství u kapličky“. Nejedno oko staveb-
ních hostů zůstalo orosené.  

Pak následovala svatební hostina. 
Již při vstupu do společenské míst-
nosti jsme byli okouzleni stylovým 
zařízením těchto prostor. I když vše 
bylo vybudováno nedávno, dýchl na 
nás pocit starých dob vinařství. Bylo 
zde neustále co obdivovat – jak vý-
zdobu po stěnách, doplněnou relie-
fy vinařského moudra, tak samotné 
kamenné stěny, jimž kvelbení z cihel 
minulého století vdechlo onu patinu 
dob dávno minulých.  Tak bychom 
mohli pokračovat o stylu osvětlení, 
anebo o uklidňujícím pohledu na 
plápolající oheň v zabudovaném ka-
menném  krbu.

Po slavnostním obědě, jenž byl 
vynikající a také vydatný, jsme se šli 
projít okolím vinařství  u kapličky. 
Člověk by až nevěřil, jak příjemný je 
odsud pohled. Z jedné strany výhled 
na okolní vinice a vesnici, z druhé 
strany mineme nově vybudovanou 

kapličku, která bude neodmyslitelně 
spjata s názvem „Vinařství“. Odpou-
táme-li se pohledem na kapličku, 
rozprostře se před námi v plné kráse 
Pálavská oblast včetně jezer, lesknou-
cích se v dáli. Teprve tady pochopím, 
proč si Rosťa Žďárský tento krásný 
kout zaječského území zamiloval.

Po procházce okolím jsme se vrá-
tili do míst, kde nás čekalo nejen tep-
lo plápolajícího krbu, ale připravovali 
se tu už muzikanti  k večerní zábavě. 

My, hosté jsme ale pokračovali v 
exkurzi. Je velice zajímavé, že spo-
lečenská místnost je propojena s 
precizně kvelbenou chodbou, v níž 
je umístěn vinný archiv. Ten předčí 
svou originalitou, obzvláště tou čás-
tí ve stylu rotundy. Všem učarova-
la možnost volně si projít vinotéku, 
vybrat si sám z mnoha připravených 
vzorků vín  a s přáteli podegustovat 
a zároveň sledovat v těchto otevře-
ných prostorách jak probíhá zábava 
ve společenské místnosti. Je zde ne-
ustále připraveno jídlo k libovolné 
konzumaci. To vše skloubil  Rosťa  
Žďárský v jedno – dobré jídlo, pití, 

hudba, zpěv a pocit dobré pohody v 
příjemném prostředí. Samozřejmě 
všechny zajímalo, kolik architektů se 
na tomto všem podílelo. Odpověděl 
nám s hrdostí a určitě i s pýchou, že 
jsou to jeho nápady, které zde reali-
zoval. 

I když si to mnozí z nás neuvědo-
mují, stalo se Rosťovo „Vinařství u 
kapličky“ tak nějak součástí Zaječí. 
Občas k někomu z nás přijede ná-
vštěva,  posedí s ní,  jdou se projít po 
okolí vesnice. Dojdou-li až  za „ Kaň-
kovo“, nemohou přehlédnout  roz-
prostírající se komplex budov.  To je 
„Vinařství u kapličky“, seznamujeme 
své známé. V tu chvíli se cítíme být i 
my hrdi nato, že jsme zaječáci a mů-
žeme se pochlubit Rosťovým vinař-
stvím. Toto si myslím, že by mohlo 
být pro Rosťu Žďárského oceněním,  
i když často nevyřčeným od nás spo-
luobčanů.     

Závěrem bych chtěla popřát panu 
Rosťovi Žďárskému ještě plno inspi-
rativních nápadů, kterými nás jistě v 
budoucnosti překvapí. 

Ludmila Létalová 
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Rozloučení s prázdninami
V neděli 2.září, tedy opravdu poslední prázdninový den, 

jsme se na „place“ před cukrárnou symbolicky rozloučili s 
prázdninami. K dobré náladě nám hrála country skupina 
Karolína – „kluci, ještě jednou díky za všechno“.

Na těstí nám počasí přálo a spolu s dětmi jsme strávili 
příjemné odpoledne plné her a soutěží. 

Děti nakreslily spoustu krásných obrázků, které jsou vy-
staveny v cukrárně, a také vzniklo jedno spisovatelské dílko-
báseň „Naší cukrárně“.

Udělali mi velkou radost a s úsměvem si říkám: „stálo to 
zato“.

Kutálková Martina

Sandra Forettová, 16 let
Magda Lindnerová,14 let

Milan Foretta, 12 let
Podzim v cukrárně
O víkendu 2.- 4. listopadu 2007 se konaly v cukrárně 

dortové speciality spojené s výstavou prací  dětí mateřské 
a základní školy na téma „PODZIM“. Občané mohli shléd-
nout nádherné obrázky, listy, ovoce i draky, které děti vy-
robily. 

Při této příležitosti se konala také akce „Zaječská dýně“, 
kterou tak krásně zorganizovala paní Lýdie Zájezdová. 
Chtěla bych jí touto cestou poděkovat za spolupráci a dou-
fám, že těchto společných akcí bude víc.

Kutálková Martina

Zpívání u Vánočního stromu
Cukrárna – kavárna MAROKO paní Kutálková pod zá-

štitou Obce Zaječí srdečně zve všechny občany na „zpívání 
u vánočního stromu“, které se koná v pátek 21.12.2007 v 
17.00 hod. před cukrárnou. Přijďte si zazpívat koledy a vy-
chutnat horký vánoční punč. Občerstvení je zajištěno. 

Tvořivé odpoledne
V sobotu 15.12.2007 se v cukrárně uskuteční „tvořivé od-

poledne“ zaměřené na výrobu vánočních ozdob, kterými oz-
dobíme „náš vánoční strom“. Srdečně zvu všechny děti, které 
se chtějí zapojit do vánočních příprav od 14.00 do 17.00 hod.

Malé „odměnky“  jsou nachystané, tak mě nenechejte 
na holičkách…. !

Kutálková Martina

SLADKÝ NOVÝ ROK PŘEJE
 CUKRÁRNA – KAVÁRNA MAROKO 

MARTINA KUTÁLKOVÁ

Naší cukrárně
Tak jako má cukrárna své lidi,

tak sladkosti nemají chyby!
Těšíme se vždy na úterý ve dvě hodiny,

až si přečteme noviny, na dobrou chuť zmrzliny.
Tak jako hvězdy mají své nebe, 

tak my jsme šťastni cukrárno, že máme Tebe.

PozvánkaPozvánka
Dovoluji si pozvat všechny spoluobčany 

na tradiční vánoční koncert, 
který se uskuteční

dne 26.12.2007 v 17.00 hod. 
v kostele sv. Jana Křtitele v Zaječí.

Za pořádající
Sabina Robošová
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UPOZORNĚNÍ NA ZMĚNU ČÍSLA TELEFONU:
Zubní ambulance Rakvice, 

MUDr. Pešlová  
oznamuje změnu telefonního čísla:  

774 684 015

DĚKUJEME VŠEM ZÁKAZNÍKŮM 
ZA PROJEVENOU DŮVĚRU 

A PŘEJEME PŘÍJEMNÉ PROŽITÍ SVÁTKŮ VÁNOČNÍCH
Jiří Vlček

Říjen     Leden 2008
Pitka Petr   60 let  Hamanová Věra  60 let  
Teichmannová Ludmila 60 let  Kučerová Danuše 60 let
Výchopeňová Marie 60 let  Peková Marie  85 let
Brožková Květoslava 65 let
Krčková Marie  70 let
Černá Marie  70 let
Dostoupilová Františka 92 let 

Listopad     Únor 2008  
Hudec Pavel  65 let  Mazůrková Jana 60 let
Jandová Alena  65 let  Novotná Táňa  60 let
Bidmonová Ludmila 65 let  Mika Josef  60 let
Frýbertová Ludmila 80 let  Dvořáčková Anna 60 let  
      Pálková Růžena  80 let
      Průdková Blažena 85 let   

Prosinec     Březen 2008   
Pinterová Jana  65 let  Kneip František  60 let  
Jurasová Jana  65 let  Hlávková Jaroslava  65 let
Nováčková Marie  80 let  Kuba Josef  65 let
      Průdek Věroslav  85 let

!
Společenská kronika
Životní jubilea: Manželství uzavřeli:

Ptačovský Karel-Cögerová Alena
Králík Josef-Králíková Markéta
Pospíšil Michal-Fraisová Veronika
Osička Radek-Pálková Jitka
Vlček Jiří-Krčková Ingrid

Rozloučili jsme se 
s našimi občany:
Míka Josef
Filip Karel
Šenkýř Jan
Mazůrková Anna
Prokopová Kristina
Ševčík Josef
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Hledání ztraceného času………
aneb co všechno odnesl čas …

Při prohlížení starých fotografi í a  pohlednic se nejčastěji vyskytují  záběry dnešní Školní ulice, většinou i s kostelem 
jak je vidět na přiložené dobové pohlednici. Všimněte si  strmého terénu před budovou obecního úřadu který je dnes již  
vyrovnán a upraven do současné podoby. Původní cesta, která vedla dole okolo Hamanového, zmizela pod navážkou při 
vyrovnávání terénu. Také „lužu „ pod sokolovnou a všechny stavby v jejím okolí bychom hledali marně. Zmizely nám 
tím také romantické záběry koupajícího se  husího hejna.    Rovněž  dvůr a budovy za bývalou hospodou, kde se konaly 
různé zábavy a podobné akce,  /jak si je mohou ještě mnozí občané pamatovat/, musely ustoupit novému budování v 
naší obci. 

Na druhém páru fotografi í je zachycen pohled od kostela směrem  k hlavní silnici. Že i zde došlo k velkým změnám  
je nepřehlédnutelné, každý si porovnání snímků může udělat sám.                                       Jana Černá a Iveta Schwarzová

Společenská kronika
Narozené děti:

Jalow Jennifer Fatima
Svrček Ondřej
Svrček Tomáš
Mikulica Martin

Strýček Mikuláš
Šenkýřová Nela
Petrásková Karolína
Masařová Vendula
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Poděkování……
Děkujeme tímto všem občanům 

naší obce, kteří stejně jako my, zaječ-
ská chasa, nosí v srdci tradici zaječ-
ských hodů.  Především kvůli tomu, 
že se k nám z Vaší strany dostává 
velké podpory, díky níž jsme hody 
schopni uspořádat.

Děkujeme především těm obča-
nům a spolkům, kteří nám pomohli 
jak fi nančně, tak i jinou pomocí, pro-
tože bez toho všeho by hody šly jen 
stěží uspořádat….

Dále děkujeme rodičům krojo-
vaných a občanům, kteří se na hody 
přišli bavit, protože díky velkému po-
čtu návštěvnosti jsme se i letos ujis-
tili, že o udržení nejkrásnější tradice 
naší obce je stále zájem a že udržová-
ní této tradice má smysl.

Podle odezvy občanů, ale i podle 
našich vlastních dojmů si dovolujeme 
soudit, že se letošní hody vydařily. Se-
tkali jsme se, bohužel, i s negativními 
připomínkami, co se týká pořádání 
hodů… Proto Vás tímto chceme ujis-
tit, že hody děláme pro Vás – nejen 
zaječské občany, ale i přespolní a ni-
koliv – jak někteří lidé, kteří o přípra-
vách a starostech kolem hodů nemají 
ponětí, se mylně domnívají, že snad 
kvůli penězům nebo jiným vedlejším 
záměrům….

Hody totiž nejsou v žádném pří-
padě výdělečnou činností a naší nej-
větší odměnou je pohled na spokoje-
ný a bavící se lid pod májů…..

Zaječští stárci a chasa

Veselo na hodech bývalo, veselo na hodech bude …
a bylo i před 70 –ti léty v Zaječí

Foto je z roku 1937, kdy v Zaječí ještě žila německá většina s českou menšinou obyvatel a to v klidu, míru a 
vzájemné sousedské pohodě. Na fotografi i někteří mohou poznat i ještě nedávno žijící obyvatele Zaječí , tehdy ještě 
svobodné páry. V nazdobených kloboucích nejsou stárci, ale toho roku odvedenci.  „ Chasa“ tehdy neměla žádný 
kroj - byla označena jen „voničkou“.

Foto bylo pořízeno za hospodou ( nynější Zlatá podkova) , kde snad  ještě někteří pamatují i vzrostlé kaštany.
Jsme rádi, že se v Zaječí rozvíjí tradice hodů. A to hlavně díky i krásným novým krojům, které dávají zaječským 

hodovým dnům ten nádherný sváteční ráz.                                                                                                  Marie Tomková


